
Referat - Skolebestyrelsesmøde Skolecenter 
Jetsmark 

 
Tirsdag den 18. juni 2019 - klokken 17.00 til 20.30 

 

 
 
Deltagere: 
Rikke Olssen (formand), Kjeld Hedegaard (næstformand), Lotte D. Mortensen 
(forældrerepræsentant/specialafd.), Lisbeth Nielsen (forældrerepræsentant), Janni 
Ladefoged Kristiansen (forældrerepræsentant), Pernille Schou (forældrerepræsentant), 
Kristian Kristensen (forældrerepræsentant), Emilie Hedegaard Bjerre (elevrepræsentant), 
Julie Knudsen Marskot (elevrepræsentant), Heidi Bollerup (medarbejderrepræsentant), Erik 
Brink (medarbejderrepræsentant), Jakob Voldby (skoleleder, sekretær), Henrik Møller 
(afdelingsleder) 
 
Som udgangspunkt forventes eleverne, at deltage til og med punkt 4. 
 
Fraværende/afbud: Janni L. Kristiansen, Emilie H. Bjerre 
Referent: Henrik Møller 
 
1. Nyt og opfølgning ift. elevrådet 
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 17.00 - 17.15 
 
Referat:  
Elevrådet har evalueret på det at deltage i elevrådet.  
Eleverne oplever at det er fedt at blive hørt og involveret. 
Elevrådet vil arrangere en Saml skrald dag.  
Elevrådet har talt om det er en mulighed at skolen sorterer affald i højere grad. Dette 
tages med videre af Kasper. 
Elevrådet mødes hver anden til tredje måned. 
 
2. Ny Skole 
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 17.15 - 17.45 
På sidste møde udpegede vi Kristian Kristensen, som skolens repræsentant ind i 
den af kommunen nedsatte projektgruppe. Kristian og Jakob orienterer om det 
foreløbige arbejde i denne gruppe. 
 
Vi har desuden kunne orientere os i aviserne og på de sociale medier, at der er valgt 
en totalrådgiver på byggeprojektet og at det er besluttet at bygge skolen på én gang, 
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fremfor at etape-opdele byggeriet. Det er vi som bestyrelse glade for, men 
formanden har udtalt kritik af kommunikationen mellem kommune og bestyrelse - da 
bestyrelsen på intet tidspunkt er orienteret om de beslutninger der er taget undervejs 
ift. Ny skole i Jetsmark. 
 
Vi drøfter på mødet om vi skal tydeliggøre vores behov for dialog og inddragelse 
eller for tydeligere kommunikationsveje. 
 
På sidste møde drøftede vi udefaciliteter i Kaas og overgange mellem matriklerne. Vi 
vender kort status på dette. 
 
 
Referat: 
Rep. fra skolen sidder i udvalg i forhold til byggeriet. Disse er blevet taget med på 
råd i forhold til fokusområder og væsentlige pointer i forhold til at bygge ny skole. 
Udvalget skal desuden på inspirationstur til Herning. Her skal de besøge tre skoler.  
Arkitekter er blevet klædt på og vil, på baggrund af de mange input fra skole og 
andre brugere, komme med en skitse. Denne fremlægges og gennemgås med 
udvalget. Her vil der være  mulighed for at give tilbagemeldinger og komme med 
rettelser. 
Udover byggeudvalget bliver lokalområdet inddraget i høj grad. Det er vigtigt, da 
tanken er at skolen bliver et samlingssted for byerne Kass, Moseby og Pandrup, 
men også et samlingssted for flere lokale brugere og interessenter.  
Den 18/11-19 skal projektet være færdigt.  
 
 
3. Evaluering af princip: Undervisningens organisering 
Ansvarlig: Pernille Schou, klokken 17.45 - 18.00 
Skolebestyrelsen skal føre tilsyn med de vedtagne principper. Det er blevet bragt op, 
at det lovpligtige princip: Undervisningens organisering kunne trænge til et 
gennemsyn, både ift hvordan skolen udmønter det og ift. ordlyden i princippet. 
 
Referat: 
Hvorledes har skolen benyttet sig af holddeling på tværs af årgangen?  
Som udgangspunkt tages der meget hensyn til alderen. De yngste elever oplever 
“holddeling” i klasserne, mens de ældste elever oplever stor brug af holddeling på 
tværs af årgangene. I overbygning har vi skemalagt det således at der er mulighed 
for holddeling på tværs af årgangen. Dette ved at udvalgte fag er parallellagt.  
I forhold til vikarer er det skolens intention at der, i højere grad, bruges kendt 
personale til vikardækning. 
 
PAUSE - klokken 18.00 - 18.30 
 
 
4. Anvendelsesstrategi AULA 
Ansvarlig: Rikke Olssen, klokken 18.30 - 19.00 
Til sidste møde i Det Rådgivende Organ, deltog kun nogle af bestyrelsens 
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http://skolecenterjetsmark.skoleporten.dk/sp/286299/text/Princip%20for%20undervisningens%20organisering


forældrerepræsentanter. Vi gennemgår her de oplæg omkring AULA og det digitale 
skolehjemsamarbejde, som var mødets tema. Desuden skal vi have talt ind i 
hvordan vi vil arbejde med en anvendelsesstrategi her på skolen, og hvilke 
budskaber vi som samlet bestyrelse synes er vigtigst at få med ind i en strategi. 
 
Læs mere om AULA her:  

● Landsdækkende om AULA 
● Lokalt om AULA 

 
Referat: 
Skolebestyrelsen har deltaget i oplæg om Aula og kommunikation mellem skole og 
hjemmet samt skolen og elever. Her er man blevet inspireret i forhold til hvordan 
skolen fremover kan arbejde med digital kommunikation. 
 
Personalet arbejder med anvendelsesstrategi for brugen af digitale 
kommunikationsværktøjer - heriblandt aula. Dette præsenteres for skolebestyrelsen. 
 
 
5. Høringssvar 
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 19.00 - 19.20 
Nærmere orientering på mødet 
 
Referat: 
Det bliver fremlagt på mødet, at der er udsendt et omstillingskatalog, der beskriver 
hvorledes skolerne i kommunen skal være med til at dække den overskridelse på 
servicerammen, primært indenfor voksenhandicapområdet, der har været på 30 
millioner i indeværende år. Skolebestyrelsen har indtil fredag i denne uge til at 
komme med høringssvar. Det aftales hvem der udarbejder dette.  
 
Jakob orienterer om de mulige økonomiske og personalemæssige tilpasninger på 
SCJ. Skolebestyrelsen anerkender, at det er et kvalificeret forslag indenfor de 
muligheder der er, men kan ikke acceptere dette, da det vil resultere i uacceptable 
forringelser for eleverne. 
 
Hvis de varslede reduktioner besluttes, kan det ende med at skolebestyrelsen ikke 
kan godkende skolens budget. 
 
Kjeld Hedegaard deltog ikke i punktet grundet sit virke i BFU. 
 
6. Orientering fra ledelse og medarbejderrepræsentanter 
Ansvarlig: Jakob Voldby og medarbejderrep., klokken 19.20 - 19.40 

● Status på Skoleboden 
● Daglig drift 
● Kost på skolen 
● Andet..? 
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Referat: 
Medarbejdere: Der er en oplevelse af at det går godt og at personalet trives. Det er 
svært at mangle en afd. leder, men det går generelt godt.  
Skoleboden: Elevrådet udtrykker tilfredshed med tilbuddet. 
 
 
7. Økonomi/regnskab  
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 19.40 - 19.50 
Status på budget og afvikling af gæld, herunder skolens bidrag ind i det kommunale 
specialtilbudsøkonomi og gæld.  
 
Referat: 
Gældsafviklingen er ved at være tilvejebragt og budgettet er overholdt. 
 
8. Ansættelse af ny afdelingsleder 
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 19.50 - 20.00 
Stillingen har været opslået, men skolens ledelse har vurderet at man ønsker et 
bredere ansøgerfelt. Stillingen bliver derfor genopslået til besættelse 1. oktober. 
Der orienteres om profil og proces.. 
 
Referat: 
Jakob orienterer om processen. Skal vi finde de varslede besparelser, kan det 
betyde at stillingen først kan besættes i næste budgetår. 
 
 
9. Involvering af kontaktforældre 
Ansvarlig: Rikke Olssen, klokken 20.00 - 20.20 
Genoptaget fra sidste møde 
 

● Gentænkning af forældremøderne, fx inviterer eleverne med 
● Arrangement for kontaktforældrene 
● Bestyrelsens deltagelse på de første forældremøder 
● Forældrebank e.l. 

 
Referat:  
Der har været afholdt forældre/elevmøde for kommende 4. årgang. Dette i 
forbindelse med overgangen fra 3. til 4. klasse. Fremmødet var højt. Generelt gjorde 
vi os gode erfaringer, som giver anledning til videre drøftelse - i forhold til den 
fremtidige konstruktion af forældremøder.  
 
Skolebestyrelsen indkalder forældrerådene til drøftelse af forældresamarbejde og 
skole/hjem samarbejde. Dette afholdes i september måned. På dette møde bringes 
skolerejser på dagsordenen. 
 
Skolebestyrelsen deltager på forældremøderne i august/sep. 
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10. Evaluering af mødefrekvens 
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 20.20 - 20.25 
Vi er begyndt at holde færre møder, men i stedet lidt længere møder. Vi evaluerer på 
denne frekvens og form. 
 
Referat: 
Skolebestyrelsen mødes pt. hver anden måned. Skolebestyrelse er enige om at 
dette fortsætter. 
Bestyrelsesmøderne afholdes fra kl. 17-20.30. 
 
 
11. Eventuelt 
Ansvarlig: alle, klokken 20.25 - 20.30 
 
Næste skolebestyrelsesmøde er den: Rullende dag - Rikke laver et udkast 
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